
 
 
 
 
 
 
 
Referat 
 
Emne: Møde i Trafiksikkerhedsrådet i Tønder Kommune 
 
Tidspunkt: Torsdag den 13. september 2021 kl. 12.30 - 15.00 
 
Sted: Mødelokale 204 (2. sal), på Tønder Rådhus, Wegners Plads, 6270 Tønder 
 
 
Deltagere: 
Jan Schmidt, Syd- og Sønderjyllands Politi 
Jeppe Andsager, Syd- og Sønderjyllands Politi 
Knud Reinholdt, Syd- og Sønderjyllands Politi 
Clara Christensen, Ældrerådet 
Kurt Burgwald, Tønder Kørelærer Forening 
Harro Marquardsen Fauerby, Landbrugsorganisationerne  
Lene Nørgaard Hansen, Børne og Skoleforvaltningen, Tønder Kommune 
Karen Skønager, Social, Arbejdsmarked og Sundhed, Tønder Kommune 
Lars-Erik Skydsbjerg, Teknik & Plan, Tønder Kommune 
Ole Bach-Svendsen, Plan og Byggeri, Tønder Kommune 
Sonja Svendsen, Plan & Byggeri, Tønder Kommune 
 
Fraværende: 
Kira Fogh Kristensen, repræsentant for Kultur og Fritid, Tønder Kommune 
Svend Erik Mathiesen, Landdistriktsudvalget 
Stig Andersen, Folkeoplysningsudvalget 
Jens Petersen, Handicaprådet 
 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Pkt. 4 ændres til: Trafiksikkerhedspuljen 2022, orientering fra budgetseminar  
 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 
Referatet blev godkendt 
 

3. Proces og indhold i ny Trafiksikkerhedsplan for Tønder Kommune 
Processen for udarbejdelsen af den nye plan samt indhold blev drøftet. 
Der var udsendt forslag til proces og indhold forud for mødet. 
Der blev besluttet, at ”Utryghed” ikke skal være et selvstændigt emne / punkt i planen. 
Da det er meget forskelligt, hvad og hvordan utryghed opleves. Der blev aftalt, at de 
eksisterende trafikplaner for centerbyerne skal integreres i Trafiksikkerhedsplanen. 
Mange projektforslag i trafikplanerne er begrundet i en oplevet utryghed og ikke så 
meget i konkret trafiksikkerhed og ulykker. 
Skoler og skolernes trafikpolitik skal være et emne. Ligesom Knud Reinholdt gjorde 
opmærksom på, at Politiets forebyggende indsats stig er hastighed, sprit og 
uopmærksomhed. 
Der var enighed om, at Trafiksikkerhedsrådet fungerer som følgegruppe. På næste 
møde nedsættes en mindre arbejdsgruppe, som følger udarbejdelsen af planen tæt, og 
som kan fungere som sparringspartner til forvaltningen og rådgiver. 
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4. Trafiksikkerhedspuljen 2022 -Indledende drøftelse af prioritering af projekter 
Punktet blev ændret til en orientering fra budgetseminaret. 
Lars-Erik Skydsbjerg orienterede om, at Trafiksikkerhedspulje i 2022 på 
budgetseminaret på forhånd blev øremærket til to projekter i 2022. En vejudvidelse af 
Storde - vejen til biogasanlægget ved Bredebro samt til anlæg af vej ved det nye center 
ved Tønder Øst. 
På den baggrund var der ingen projektforslag til prioritering i Trafiksikkerhedsrådet. 
 
Lars-Erik Skydsbjerg orienterede om anvendelsen af puljen til cykelstier. Prioritering af 
puljen 2021 er udsat til der foreligger svar på vore ansøgninger til den statslige 
cykelpulje. 
 
Der blev foreslået, at der af næste års midler på driftskontoen til mindre 
trafiksikkerhedsprojekter opsættes de sidste skolepatruljeanlæg som mangler, samt 
øget synlighed af fritliggende fodgængerfelter. 
 

5. Nyt om projektforslag på Ndr. Landevej ved Burger King 
Dette punkt blev også drøftet under punkt 4. Der anlægges en højre og 
venstresvingbane på Ndr. landevej ind til området. Adgangen ensrettes. Det sker dog 
først, når der er anlagt en nordlig vej bag om box-butikkerne. 
 

6. Kommende kampagner og aktiviteter 
Reflekskampagne: Der uddeles 2 klassesæt á 30 veste til hver skole. Alle institutioner 
og dagplejere modtager også veste. 
Der deles refleksbrikker ud i skolerne til 0. - 3. årgang. Der har vi bedt 5. årgang om at 
stå for. Som tak for hjælpen modtager 5. årgang refleks ”SlapWrap” 
Lars-Erik Skydsbjerg orienterede om, at der lige nu er en kampagne i skolerne vedr. lys 
og reflekser på cykler. Det er Alle Børn Cykler - kampagnen. Enighed om, at vi kan 
prøve at sætte mere fokus på den kampagne næste år.  
 
Trafikcafé for 8. årgang: Enighed om, at vi skal afholde trafikcafé. Planlægges til 
september 2022. Vi skal fastsætte og melde dato ud senest i starten af 2022. 
 
Trafikcafé for ældre: Clara gjorde opmærksom på, at der sker nyvalg til Seniorrådet. 
Enighed om, at vi arbejder videre med at afholde en trafikcafé for ældre. 
 

7. Bordet rundt 
Jan Schmidt: 
- orienterede om, at det var sidste møde hvor Jan deltog som repræsentant for Politiet. 
Jan fratræder ved Politiet med udgangen af november 2022. 
Knud Reinholdt fortalte, at arbejdet med at finde en afløser er i gang. Opgaven ligger 
fortsat hos Færdspolitiets Vejtekniske Kontor. 
 
Knud Reinholdt orienterede om  
-at det indtil medio september er sigtet 875 personer for narkokørsel.  
- der er problemer med hastighed på Rømø Strand 
- der er udpeget tre fokusstrækninger for vandvidskørsel, bl.a. Vinumvej i Tønder 
Kommune 
 
Harro Marquardsen: 
- spurgte ind til forsalget i Trafikplane for Rømø om strækningskontrol på 
Rømødæmningen. 
- rejste problemstillingen om de store køretøjer specielt i majssæsonen. Knud Reinholdt 
opfordrede til, at landbrugsorganisationer også tager et ansvar i den sammenhæng. 
 



Lene Nørgaard Hansen: 
- opfordrede til, at der skal gives tidligere besked til Digeskolen ved ændringer i 
trafikken pga. vejarbejdet i Højer by. 
- gjorde opmærksom på et overflødigt skilt på Højervej i Møgeltønder 
 
Clara Christensen: 
- påtalte meget støv fra grusvejen til Siltoftvej.  
- Efterlyste det tidligere fodgængerfelt ved toldhuset. Det er sikkert blevet fjernet i 
forbindelse med asfaltarbejdet. Sonja tager kontakt til Driften for at høre, hvad der er 
sket. 
 
Kurt Burgwal, gjorde opmærksom på flere forhold, der bør forbedres 
- nyanlagt asfaltramper var for dårlige - er blevet rettet  
- kørelærer kollega, har meldt flere ting ind, som ikke er blevet udbedret.  
- oversigten ved Bargumsvej bør forbedres 
- der bør ses på cykelovergangen på Udbjergvej ved Papegøjestien 
- På Torvet i Tønder skal afmærkningen tjekkes 
- Dragonvej er der anlagt hajtænder over hele ene krydsende sidevej, mens der er 
midterlinje på den tilstødende vej. 
 

8. Eventuelt 
Intet under eventuelt 
 

9. Næste møder og emner 
 Torsdag den 25. november 2021 kl. 10.00 - 13.00 med efterfølgende frokost


